MEPROSON® 40, MEPROSON® 500

Powder for injection

Methylprednisolone hydrogen succinate

Read all of this leaflet carefully before you start taking this medicine - Keen this leaflet. You may need to read it again

- If you have any further questions, ask your doctor or pharmacist.

This medicine has been prescribed for you. Do not pass it on to others. It may harm them, even if their symptoms are the same as yours

- If any of the side effects gets serious, or if you notice any side effects not listed in this leaflet, please tell your doctor or pharmacist.

In this leaflet

n this leaner:
. What MEPROSON is and what it is used for
. Before you take MEPROSON
. How you take MEPROSON

Possible side effects
How to store MEPROSON

. What MEPROSON is and what it is used for?

Pharmacotherapeutic group:

MEPROSON contains Methylprednisolone. Methylprednisolone belongs to a group of medicines called corticosteroids (steroids). Corticosteroids are produced naturally in your body and are important for many body functions.

Therapeutic indications: The appears into atoms.

Boosting your body with extra corticosteroid such as MEPROSON can help following surgery (e.g. organ transplants), flare-ups of the symptoms of multiple sclerosis or other stressful condition

hese include inflammatory or allergic conditions affecting the:

These include inflammatory or altergic conditions affecting the:

Brain caused by a Tumour or menninglish

Bowel and gut e.g. "Crofts of steeses" and 'Ucerative colisis.

Bowel and gut e.g. "Crofts of steeses" and 'Ucerative colisis.

Bowel and gut e.g. "Crofts of steeses" and 'Ucerative colisis.

Sain e.g. Stevens-Johnson Syndrome.

MEPROSON may be prescribed to retact conditions other than those listed above.

Ask your doctor if you are unsure why you have been given this medicine

2. Before you take MEPROSON:

Do not take MEPROSON if:

Do not take MEPROSON II:
You think you have ever suffered an allergic reaction, or any other type of reaction after being given MEPROSON, or any other medicine containing a corticosteroid or any of the ingredients in this medicine (Section 6 of this leaflet contains a list of ingredients). An allergic reaction may cause a skin rash or reddening, swollen face or lips or shortness of breath.

You have any fungal infection (such as thrush) which is not being treated
 You have recently had, or are about to have any vaccination.

You are suffering from, or receiving treatment for, malaria.
 You are suffering from a head injury or stroke. See your doctor immediately if any of the above applies to you.
 Take special care with MEPKOSON:

b- Take special care with MEPROSON:
You must elly our ductor before you be solicities if you have any of the following conditions. Your doctor may have to monitor your You must ell you ductor before you have the firm our monitor readering.
- Chickenpox, measles, shingles or a herpes eye infection. If you think you have been in contact with someone with chickenpox, measles or shingles and you have not already had these litnesses, or if you are usual read by you have had them.

or shingles and you have not already had these illnesses, or if you are unsure if you have had them.
When infestation (e.g. literations):
When infestation (e.g. literations):
When infestation (e.g. literations):
His includes having had depression before while taking steroid medicines like
MEPROSON, or having a family history of these illnesses.
Diabetes (or if there is a family history of diabetes).

Diabetes (or if there is a family history of diabetes).
 Epilepse, his or seizures.
 Glaucoma (increased pressure hine eye) or if there is a family history of glaucoma.
 You have recently suffered a heart attack.
 Heart problems, including heart failure or infections.
 Hyperfension (high Blood pressure).

Hypothyroidism (an under-active thyroid).

Ioint infection

Kaposi's sarcoma (a type of skin cancer)
 Kidney or liver disease.

Muscle problems (pain or weakness) have happened while taking steroid medicines in the past
 Myasthenia gravis (a condition causing fired and weak muscles).

Osteoporosis (brittle bones).

Somach ulcer, diverticulitis (inflammation of the bowel wall) or other serious stomach or intestinal problems.
 Thrombophlebitis - vein problems due to thrombosis (clots in the veins) resulting in phlebitis (red, swollen and tender veins).
 Tuberculosis (TB) or if you have suffered tuberculosis in the past.

Construct Sicesses (condition caused by an excess of cortisol hormone in your body).

- Acute paracreatits (inflammation of the pancreass). You must tell your doctor before you take this medicine if you have any of the condition listed above.

conditions used above, e-Taking other medicines, herbal or dietary supplements You should tell your doctor if you are taking any of the following medicines which can affect the way MEPROSON or the other medicine

works:
Acetazolamide - used to treat glaucoma and epilepsy
- Aminoglutethimide or Cyclophosphamide- used for treating cancer
- Anticoagulants - used to 'thin' the blood such as acencoumarol, phenindione and warfarin

Antichofinesterases - used to freat myasthenia gravis (a musele condition) such as distigmine and neostigmine
 Antibiotics (such as erythomyonic, leathirtomyonic or troleandomycin)
 Antidiabetics - medicines used to treat high blood sugar
 Antibipateris wastes - medicines used to treat high blood pressure
 Antibipaterisws— medicines used to lower blood pressure

Aprepiant and Fosuprepidant – used to prevent nauses and somiting Aspin and non-stroid alart-inflammation medicines to called NS4[Ds) such as ibuprofen used to treat mild to moderate pain
 Barbitunes, carbamacepine, plentybin and primidone – used to treat quitepsy
 Ciclosporin – used to treat quoting to the carbon desired to the carbon

Ciclosporn - used to treat conditions such as severe rheumatoid arthritis, s
 Digoxin - used for heart failure and/or an irregular heart beart
 Dilitazem or mibefradil - used for heart problems or high blood pressure
 Ethinylestradiol and norethisterone - an oral contraceptive
 Indinavir and Ritonavir - used to treat HIV infections

Isoniazid - used to treat bacterial infections
 Ketoconazole or itraconazole - used to treat fungal infections

Milepristone – used for the medical termination of a pregnancy.

**Milepristone – used for the medical termination of a pregnancy of the procedures of the procedure of t

Potassium depening agents – such as durrents someware tomests, augmoneratur to, anumenes in team agentum togenedicines used to treat administration of the dashmal.
 The official such as the such as

obtained without a prescription. If you are taking long term medication(s 1 you are taking ong term mediatabilisy for a few and the four metals are taking one of the medicines used to treat these conditions, Before you have any operation tell your doctor as he/she may need to adjust the dose of the medicines used to treat these conditions, Before you have any operation tell your doctor, dentist or anesthetist that you are taking

MEPROSON If you require a test to be carried out by your doctor or in hospital it is important that you tell the doctor that you are taking MEPROSON. This medicine can affect the results of some tests. d- Pregnancy and breast-feeding

6. Pregnancy and freest/redung, regnancy and freest/redung, regnant, think you might be pregnant or act trying to become pregnant at this medicine could slow the labels, growth, Contain a base been observed in infants born to mothers underpoing long-term freatment with controlsseroids during pregnancy, Tell your doctor if you are breast-feeding as small amounts of corticosteroid medicines may get into breast milk. Ask your doctor, beath trace provides or pharmacist for active before taking any medicine.

e- Driving and using machines

Undesirable effects, such as dizziness, vertigo, visual disturbances and fatigue are possible after treatment with corticosteroids. If you are

Undersinels effects, such as suzzines, vivigo.

affected do not drive or opraeta machine.

Indiced not drive or opraeta

Always take MEPROSON exactly as your doctor or health care provider has told you. You should check with your doctor, health care provider or pharmacist if you are not sure

you are admitted to hospital for any reason always tell your doctor that you are taking MEPROSON Dosage information Your doctor will decide on the site of injection, how much of the medicine and how many injections you will receive depending on the condition being treated and its severity. Your doctor will inject you with the lowest dose for the shortest possible time to get effective elief of your symptoms

Adults
SON will be given as an injection by your doctor, either into a vein intravenous) or into a nuclei (inframmescular). Itsually the
List docs is given into a wine expectable in an interpret, it will be given show over a least of munice. For larger does this may take
30 minutes or more. Large doese should normally be used for only two to three days. The medicine is first disolved in Sertile Water
for Injections, If the medicine is to be given by infusion (uning a pump or drop) it is then mixed with another statished lind. No other

medicines should be mixed with it. Educary Treatment will normally be the same as for younger adults. However your doctor may want to see you more regularly to check how you

are getting on with this medicine.

Children

Continuous continuous affect growth in children so your doctor will prescribe the lowest dose that will be effective for your child. Do not drink grapefruit juice while being treated with MEPROSON.

af It you take more MEPROSON than you should

is If you fake more MEPROSON than you should If you think you have been given to many injections of MEPROSON please speak to your doctor immediately. If you think you have been given to many injections of MEPROSON please speak to your doctor immediately. If you will read to give more off this retarrants slowly if you: I have had repeated doses of corticosteroids for more than 3 weeks: I have been given high doses of MEPROSON, over 32 mg daily, even if it was only for 3 weeks or less: I have been given high doses of MEPROSON, over 32 mg daily, even if it was only for 3 weeks or less: I have been given fingle doses of MEPROSON, over 32 mg daily, even if it was only for 3 weeks or less: I have already had a course of corticosteroid tablest or injections in the last year, already had problems with your adrenal glands ademocracial insufficiency before you started his treatment. You will need to come off this medicine slowly to avoid withdrawal dedemocracial insufficiency before you started his treatment. You will need to come off this medicine slowly to avoid withdrawal dedemocracial insufficiency before you started his treatment. You will need to come off this medicine slowly to avoid withdrawal dedemocracial insufficiency before you started his treatment. You will need to come off this medicine slowly to avoid withdrawal democracial insufficiency before you started his treatment. You will need to come off this medicine slowly to avoid withdrawal democracial insufficiency before you started his treatment. symptoms.

These symptoms may include itchy skin, fever, muscle and joint pains, runny nose, sticky eyes, sweating and weight loss. If your symptoms seem to return or get worse as your dose of this medicine is reduced tell your doctor immediately.

Mental problems while taking WEPROSON

Mental health problems can happen while taking steroids like MEPROSON (see also section 4, Possible Side Effects).

• These illnesses can be serious.

Usually they start within a few days or weeks of starting the medicine
 They are more likely to hannen at high doses.

• They are more fisely to lappen at high doses.
Abstra of these problems go away if the dose is singet his medical obes on yages of weath problems. The six plane they might need when the problems have been problems that is problems that the problems that is problems that you are depressed, or might be thinking about suicide. In a few cases mental problems have happened when doses are being lowered or support. If you have any further questions on the use of this product, asky one doctor, health care provider or planmach.

4. Possible side effects Like all medicines this medicine can cause side effects, although not everybody gets them. Your doctor will have given you this medicine for a condition which if not treated properly could become scrious. In certain medical conditions medicines the MEPROSON (steroids) should not be stoped abrupplt. If you suffer from any of the following symptoms seek IMMEDIATE medical attention. Your doctor will then decide whether you should continue taking your medicine.
4. Allergic reactions, such as skin rask, welling of the face or wheezing and difficulty breathing. This type of side effect is rare, but

can be serious.

Pancreatitis, stomach pain spreading to your back, possibly accompanied by vomiting, shock and loss of consciousness.

Burst or bleeding ulcers, symptoms of which are stomach pain (especially if it seems to spread to your back), bleeding from the back

Basts of bleeding ulsers, symptoms of which are stomach pair (especially if it seems to spread to your back), bleeding from the back passage, black or floodstained stools and our vonting blood.

Infections. This medicine can hade or change the signs and symptoms of some infections, or reduce your restauce to the infection, or that they are had to diagnose at an early stage. Symptoms within finded a raise divergencing to effecting unwell. Symptoms of a flate up fever, in the passage of the stage of the st

Blood, heart and circulation

common depressure, symptoms of which are headaches, or generally feeling unwell not known.

The thorse with the pumping of your beart theart failure's yimptoms of which are swollen atalles, difficulty in becathing and palpitations (awareness of heart bear) or irregular bearing of the heart, irregular or very fast or slow pulse.

Low blood pressure symptoms may include dizzinenes, fainting, lightheadedness; blurred vision, a rapid, or irregular heartbeat

(palpitations), general weakness.

• Increased numbers of white blood cells (leucocytosis). Body water and salts

 Swelling and high blood pressure, caused by increased levels of water and salt content. **Cramps and spasms, due to the loss of potassium from your body. In rare cases this can lead to congestive heart failure (when the heart

cannot pump properly).
Digestive system

Not known

Nausea (feeling sick) or vomiting (being sick).
Diarrhoea. Thrush in the gullet (discomfort on swallowing). Indigestion.

 Bloated stomach Abdominal pain Hiccups.

Eves

Ears Not known A feeling of dizziness or spinning (vertigo)

Cataracts (indicated by failing eyesight).

**Calariacs (indicated by family eyesignif).
**Of known
**Claucoma (raised pressure within the eye, causing pain in the eyes and headaches).
**Swollen optic nerve (papillocdema, indicated by sight disturbance).
**Thinning of the clear part at the front of the eye (cornea) or of the white part of the eye (sclera).
**Worsening of viral or fungal eye infections.

Protruding of the eyeballs (exophthalmos).

General disorders

 Poor wound healing Not known • Feeling tired or unwell

Skin reactions at the site of injection.

Hormones and metabolic system

. Slowing of normal growth in infants, children and adolescents which may be permanent.

Round or moon-shaped face (Cushingoid facies).

Not known
 Irregular or no periods in women

 Increased appetite and weight gain.
 Diabetes or worsening of existing diabetes. **DISOURCES OF WORKSHING OF EXAMING GENERALS.

**Prolonged therapy can lead to lower levels of some hormones which in turn can cause low blood pressure and dizziness. This effect may persist for months.

**The anomat of certain chamicals (our works) called administrational and control of the control of th

may pensi for months.

The amount of certain chemicals (enzymes) called alamine transaminase, aspartate transaminase and alkaline phosphatase that help the
The amount of certain chemicals (enzymes) called alamine transaminase and alkaline phosphatase that help the
the convent of the control of the control

Immune system

 Increased susceptibility to infections. not known

Suppression of reactions to skin tests, such as that for tuberculosis, Muscles and bones

 Brittle bones (bones that break easily). Muscle weakness

not known

• Muscle wasting Broken bones or fractures.

Breakdown of bone due to poor circulation of blood, this causes pain in the hip.
 Torn muscle tendons causing pain and/or swelling.
 Muscle cramps or spasms.

Nerves and mood issues

Common
Serrods including methylprednisolone can cause serious mental health problems. These are common in both adults and children. They can
affect the control of the cont

Bruising.
 Thinning of skin (skin atrophy).

not known Stretch marks (skin striae).
 Small numle/red natches on the skin.

 Pale or darker patches on your skin, or raised patches which are an unusual color.
 Excessive growth of bodify and facial hair. · Rash, itching, hives

Increased sweating If any of the side effects gets serious, or if you notice any side effects not listed in this leaflet, please tell your doctor, health care provider

5. How to store MEPROSON

2. How to store MLPKONON.
3. How to store MLPKONON.
3. Expose the store of the environment. Shelf life: 24 months

6. Parther information

1. Par

b- What MEPROSNN looks like and contents of the pace: MEPROSNN poster for injection is a shirt phingphilic compact mass. MEPROSNN 200, Poster for injection is a shirt phingphilic compact mass. MEPROSNN 200, powder for injection is presented in a type I glass vial. Unit pack containing I vial + 2 ampoules of solvent of 2 ml. MEPROSNN 200, powder for injection is presented in a type I glass vial. Unit pack containing I vial + 2 ampoules of solvent of 5 ml. MEPROSNN 200, powder for injection is presented in a type I glass vial. Unit pack containing I vials. Not all pack actes may be

d-This leaflet was last approved in: 12/2015; version number: V00 e-To report any side effect(s): • Saudi Arabia:

 The National Pharmacovigilance and Drug Safety Centre (NPC)
 o Fax: +966-11-205-7662
 o Call NPC at +966-11-2038222, Exts: 2317-2356-2353-2354-2334-2340. o Toll free phone: 8002490000

o E-mail: npc.drug@sfda.gov.sa
 o Website: www.sfda.gov.sa/nnc

. Other GCC states

- Please contact the relevant competent authority

f. Council of Arah Health Ministers

This is a Medicament

- Medicament is a product which affects your health and its consumption contrary to instructions is dangerous for you, - Follow strictly the doctor's prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist who sold the medicament

. The doctor and the pharmacist are experts in medicine its benefits and risks - Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.

 Do not repeat the same prescription without consulting your doctor. . Keen all medicaments out of reach of children



مىروزون[©] 500 ، مىروزون[©] 40

ميثيل بريدنيزولون سكسينات الهيدروجين

A LANCE CONTRACTOR AND LANCE HAVE A CORD LANCE. المتفظ مثلك النشرة هقد تعناج لقرابتها مرة أخرى

- إذا كان لديك مزيد من الأسئلة، يرجى استشارة الطبيب أو الصيدلي.

a diamental and a significant of the same and the same an - اذا أسبحت أنا من مذه الأعداض خطرة أو لاحظت أنة أعداض لمرّد بهذه النشرة، برحى استشارة طبيبك أو المسدل.

> رما هو سرودون و رشو بستخدم و . قبل تفاول مبروزون. Single und Inhibition · الأمراض الجانبية المعتملة .

 کینیة حفظ میروزون ۱ education costs.) l. ما هو مبروزون 1 وهيم يست

لفئة الدوائية العلاجية ، يحتوي مبروزون على ميثل بريدنيزولون المهيل بريدنيزولون يتنمي لمجموعة من الأدوية تسمى السترويدات التشرية (السترويدات). تتنّج السترويدات التشرية بشكل طبيعي داخل جسمك وهي مهمة للعديد من المثالث الحديدة (الرائيسية). المال عبد،

سأعد الأعطاء حيدان بالذيد من البنت ودات القشرية من من وذور للأمر حلة ما يعد المهلنات الحراجية أمثل: وزاعة الأعطاء (ومضاعفات أعراض من التصلب المعد أو الحالات الدخلية الدخلية الأخرى. شعل ذلك حالات الالتعاب والحساسية التي تات عاد ينطق دنت خادث وتنهاب والخطاط. * المخ، نتيجة ورم أو التهاب السحابا. الأبعاء والقتاة المضيعة. مثان: ومرض كروزو والتمات القولون التفريض.

ا دعمه واست بهصنيه. من . ا عرض مروي و اسهاب طووي الشرعي .. • الركة بسبب الربو أو العساسية العادة أو العساسية القرطة أو الدرن أو الشفط الركوي (شرقان) للقيء أو معتويات المدة. العلد بالا و بثلاً به سنفت جونسون يمكن أن يوصف مبروزون تعلاج حالات آخرى عدا نلك النذكورة أعلام.

مأل طبيبك إن كنت غير متأكد من سبب وصف هذا الدواء لك. 2. قبل تناول مبروزون،

لا تتناول سروزون إذا كنت: - معاول مرابعة المرابعة المرا طى فائمة بالكونات). حيث يمكن لتفاعل حساسية أن يسبب طفح جلدي أو إحمرار ١ أو تورم الوجه أو تورم الشفتين أو ضيق في التنفس.

* تدبلت أبة عدوى فطربة (مثل السلاق) والتي تعبتم علاجها. التقبت مؤخرا أو على وشك تلقى أي تطعيم، مصابا بالملاديا أو تتلقي علاجا لها. * تعانى من اصابة بالدأس أو سكتة بماضة .

اجع طبيبك فورا إن كلت تعانى أيا من الذكور أعلاه. كن حدرا بشكل خاص مع مبروزون، يجب إخبار طبيبك إن كان لديك أيا من الحالات الآتية قبل تناول هذا الدواء :

لد بحتاج وليبيك للاحظة علاجك عن قرين وتقد حرعك أو اعطائك دواء أخ عدوي الجدري الثالي أو الحصيبة أو الهريس التنطاقي أو هريس العرن . إن كنت تعتقد أنك تواصلت مع شخص مصناب بالجديري الثالي أو الحصيبة أو الهريس التنطاقي، وأنت لم تصناب من هيل يتلك الأمراض، أو اه، كانت غير متأكد أنك قد أصيت بهم .

الإصابة بالديدان: (مثل الدودة الشابطة). * الاكتلاب الحاد أو الاكتلاب الهوسي الاكتلابي أو الشطراب در الجاهين). يشمل ذلك الإصابة بالاكتلاب له وقت سابق أشاء نقاوق أدبية سترويدية ، مثل: مبروزون، أو وجود تاريخ مرضي للمائلة بالإنسانية عدد الأمراض.

مرض السكري (أو وجود تاريخ مرضي للعائلة بالاسابة بمرض السكري). * الجلوكوما أو زرق المين (ارتشاع ضغط المين) أو إذا وجد تاريخ مرضي بالمائلة لزرق المين. العرضان مؤخر الثوبة فلبية.

امشاكا بالقلب بما يلا ذلك قصور عضلة القلب والعبوي الإطاء شغط الدم قصور الفدة الدرقية (ضعف وطائف الفدة الدرقية).

 سرطان ساركومة كابوزي (نوم من سرطان الجلد). أمراض الكلى والكمد

* حدوث مشاكل بالعضلات (ألم أو ضعف) أثناء تفاول أدوية السترويدات إلا السابق * الوهن العضلي الوبيل (حالة تسبب إرهاق وضعف العضلات). Albelt SALA

* قرمة أتعدة أو التهاب الرتج (التهاب جدار الأمعاء) أو مشاكل خطيرة أخرى بالمدة أو الأمعاء.

التهاب الوريد الختاري "مشاكل الأوردة التاتجة عن التعش (علطات لم الأوردة) تسب التهاب الأوردة (أوردة حمراء متورمة مؤلة). الدرن أو إذا كلت أصبت بالدرن إذ وقت سابق. * الإجهاد غير العادي. * مرض كوشينغ (حالة تشتج عن زيادة إفراز هرمون الكورتيزول إلا الجسم).

التهاب حادثة البنكرياس، حمهاب حادثها البندرياس. إذا كلت تعانى أيا من الحالات الذكورة أعلاه، فيجب عليك إخبار طبيبك قبل تناولك لهذا الدواء. د. تناول أدوية أخرى أو أعشاب أو مكفلات غذائية ر ي. مدون الوقيع الحرى او المصاب او معهد من مصافيع . ذا كنت تشاول أبا من الأدوية الثالية والتي يمكنها أن تؤثر في الطريقة التي يعمل بها مبروزون أو التي تعمل بها الأدوية الأخرى. هجب عليك إخبار طبيبك.

 أسيتازولاميد -يستخدم تعلاج الجثوكوما (النياد الزرقاء إذ العين) والمسرع. أميتوجلوناميد أو سايكلوفوسفاميد -يستخدم لعلاج السرطان.

* مضادات التجلط - تستخدم لتسهيل سريان الدم، مثل: أسينوكومازول، وفينينديون، والوزافرين، * مضادات الكولين استريز - تستخدم لعلاج مرض الوهن العضلي الوييل (مرض عضلي) مثل: ديستجمن، ونيوستيج Complete the district of the property of the p

 أدوية مرض السكري - الأدوية الستخدمة لعلاج ارتشاع مستوى السكر بالدم . مضادات ارتفاع ضغط الدم -الأدوية التي تستخدم لتخفيض ضغط الدم .

برستانت وفوسام ستانت كستخيم لامقاف الغثيان والقس الأسبرين ومضادات الالتهاب اللاسترويدية، مثل الإيبوبروفين الستخدم تعلاج الآلم الخفيف إلى المعتدل .

 البارييتورات والكاريامازيين والفيئيتوين والبريميدون -يستخدموا لعلاج الصدع. : كار بيتوكيبولون وسيميتدين —ستخدم لعلام الجموضة للعوبة وعبير العضم الجم

 ديجوكسين -پستخدم لعلاج قصور عضلة القلب و/ أو اختلال ضربات القلب. و يلتباديم أو مبير فراديل -يستخدم تعلاج مشاكل القلب أو ارتفاع ضغط الدم.

سيكلوسيورين "يستخدم لعلام حالات؛ التهاب القاصل الروماتويدي الجاد، أو المسدقية الحادة، أو بعد زراعة أعضاء ، أو بعد زراعة نخاع العظم.

إنثينيل ستراديول أو نوريسيستيرون -حبوب لنم الحمل تؤخذ عن طريق الفج.

* إندينافير أو ريتوبافير -تستخدم تعلاج مدوى فيروس نقص التنامة البشرية .

أيزونيازيد -يستخدم لغلاج العدوى القطرية. كيتوكينازول أو إيتراكونازول -يستخدم لعلاج العدوى الفطرية. · ميفيبريستون –يستخدم الدحالة الإجهاض الطبي.

ا بالكورونيام أو هر كورونيام -أو الأدوية الأخرى السماة عناصر منم الاتصال المصيي المضلي والتي تستخدم يقابعض العطيات الجراحية. • عناصر استنفاد البوتاسيوم – مثل مُدرات البول (وتسمى أحيانا أفراص الناء) أو أمغوتريسين بي أو الزانسين أو منبهات مستقبلات البيتا 2 (مثل الأدوية المستخدمة لعلاج الربو). * ريفامبيسين وريفايوتين "مضادات حيوية تستخدم لعلاج الدرز

ا تأكر وليماس - يستخدم بعد زراعة الأعضاء شعائفظ الحسم للعضو التروع، التطبيبات - آخير طبيبك إذا كنت قد تقنيت مؤخرا أو كنت على وشك تقفي أية تطبيعات. يجب ألا تتقي لقاحات الفيروسات الحية أفتاء استعبال الدواء . قد تكون القناحات الآخري أقل تأثير ا يرجى إخبار طبيبك أو مقدم الرعاية الصحية أو الصيدلي إن كنت تتفاول أو تفاولت مؤخرا أية أدوية أخرى بما الة ذلك الطفاقير التي يمكن الحصول عليها بدون وصفة طبية .

اذا كنت تتناول أدوية على مدى طويل. . الكانت تنتقي علاج المرض السكري أو أرتقاع ضغط الدم أو احتياس الناء (التورم أو الوذمة)، أخبر طبيبك حيث إنه قد يحتاج لتعديل جرعة الدواء المستخدمة لعلاج تلك الأمراض.

قبل إجراء أي جراحة أخبر شبيت أو شيب أستانك أو طبيب التحدير بأنك تتناول مبروزون. إذا احتجت لأجراء فعص لدى شبيك أو إلا الستشفى، فهن الهم أن تخبر الطبيب أنك تشاول مبروزون. فهذا الدواء يمكنه أن يؤثر بإذنتائج يعض الفحوسات.

د. الحمل والرشاعة ، جب أن تعلمي طبيبك إن كانت حاملا أو تعتقدين أنك حامل أو تسعين للحمل، حيث إن هذا الدواء قد يبطئ من نمو طفلك. قد توحظ إصَّاية الأطفال للولودين لأمهات يتناولن عُلاجا طويل للذي من السترويدات القشرية أثناء فترة الحمل يمياه المن البيضاء (الكتاركت).

أخبري طبيبك إن كانت ترضعن حيث من المكن أن تتسرب كميات صغيرة من السترويدات القشرية إلى حليب الرضاعة ، مثلًا. طبيبك أو مقدم الرعاية الصحية أو الصيدلي قبل تناول أي دواء .

م القيادة واستجداد الألات: and the state of the control of the state of

و.معلومات مهمة عن بعض مكونات مبروزون

حساسية السكر- دارورة مبروزون 40 مجم تمتوي على سكر يسمى لاكتوز. أخبرك طبيك أثك مصاب بالحساسية المرطة لبعض أنواه البيكر، تواصل معطبيك قبل لتباول هذا المنتج الدوائين.

3. كيف تتناول مېروزون ؟

ما موسط معدون جرورون تناول ميروزون وفقا لتعليمات الطبيب أو مقدم الرعاية الصحية. Student or a state of the analysis of the control of the

ذا ثم انخالك استشف لأي سب، فأخب الطبب القالم أنك تشارا ميدوزون. تعليمات الحرعة

سيقرر طبيبات. سيقرر طبيبات وضع المعن وكمية الدواء وعدد مرات المعنن التي ستنقاط أثناء هزرة العلاج وهنا للعانة المرضية و درجة مدتها، سيحقنك طبيبك بأهل جرعة ممكنة لأقل مدة ممكنة بما يعنق تخلصًا سريعا ن الأعداث...

ب منافق منظوم فليبيك بإعطالك ميروزون في صورة حتى: إما يق الوريد (وريدية) أو في العضل (عضلية). عادة ما تعضّ الجرعة الأولى عن طريق الوريد، خاصة في الحالات الطارنة، ستُعضّ بيطيء على مدى 5 مقالق على الأقل قد يستغرق الأمر للجرعات الأكبر 30 دقيقة أو يزيد. يجب استخدام الجرعات الأكبر عاده لمدة يومين أو ثلاثة فقط. جب إذابة الدواء أولاية ماء معقم مُخسس للعش إذا كان الدواء سيتم حقله بالتسريب الوريدي (باستخدام مضخة أو بالتلقيط)، فيجب أن يدّرج بسائل آخر مناسب.

لا يجب مزج أدوية أخرى معه. كبار السن هين غالباً علاجا مهافلا با يتقاد البالغون. وعلى الرغم من ذلك فقد برغب طبيبك بلا وهنك بشكل أكثر التطاما للتأكير من مدى استعابتك لهذا الدواد .

Tiatory

مكان للبيت وبدأت النشارية أن تاثر القاميدا. يتم الأطفال لذا سيصف طبيك لطفلك أقل حرامة من شأنها أن تكون ضالة.

أ. اذا تناولت حرصة (اندة تفوة ما هو محدد لك من ميروزون إذا كنت تعتقد أنك تفاولت منتن مبروزون أكثر من التوصي به من قبل طبيبك، يرجى الرجوم لطبيبك فوراً.

بُ . إذا توقفت/ قللت من تناولُ مُبروزون. Seems about 136 and a seems 1990 about 2000

* قلبت جرعات متكروة من المشرويدات القشرية لقترة تزيد على 3 أسابيع. * تقبت جرعات عالية من ميروزون أكثر من 32 مجم يومياً، حتى وإن كان ذلك لدة 3 أسابيع أو أقل. the first that the control with the control with the control of th

مسرس مستقديد. قد تضما . الأعد امد . مكة الجلد وألام المضالات والقناصل وسيلان الأنف ولزوجة المن والثمرق وفقدان الوزن . ف طبيك هذا اذا شعدت أن أعر اضله تعاودك أو تزداد سودا بالتزامن مع تخفيض حرعتك من الدواء . الشاكل الذهنية أثناء تناول سروزون.

مكن أن تحدث اضطر ابات بالصبحة الذهنية أثناء تلمار الستوميات مثل ميروزون (أنظر أبضا الفقرة 4 الأصابض الحانسة المعتملة). بمكاد أن تصب ثلك الأمرات خطبان * عادة ما تبدأ خلال عدة أيام أو أسابيع من بدء تناول الدواء .

" من الأرجم أن تحدث مع الحد عات العائدة. س ادرجع بن تشت مع الجرعات معنيه. * معظم تلك الشاكل تزول إذا تم تخفيض الجرعة أو تم إيقاف الدواء . ومع ذلك فإذا مدثت تلك الاضطرابات، فقد تحتاج إلى علاج. استشر طبيبك إذا ظهرت عليك (أوعلى الشخص الذي يستخدم هذا الدواء) أية علامات لانسطرابات ذهنية. هذا هام بشكل خاص إذا كنت مصنابا بالاكتثاب أو تفكر ية الانتصار. ية بعض الحالات القليلة حدثت الاضطرابات الذهنية مندما تم خفض الجرعة أو إيقافها.

4. الأعراض الجانبية الحتملة

مثل جميع الأدوية، فإن هذا الدواء قد يتسبب في حدوث آثار جانبية، رغم أن ذلك لا يحدث في كل الحالات . سيصف لك طبيبك هذا الدواء لعلاج حالة مرضية إذا لم تعالج بشكل سليم فقد تصبح خطيرة. لة حالات مرضية معينة، فإن بعض الأدوية مثل مبروزون (السترويدات) يجب ألا يتم إيقافها بشكل مفاجئ.

ذا كنت تعاني أيا من الأعراض الثانية، فتوجه فوراإلى الرعاية الطبية. سيقرر طبيبك حينها ما إذا كان من الفترض أن تكمل تلقي دوائك. * تقاعلات الحساسية، مثل الطفح الجلدي، وتورم الوجه وأزيز الصندر وسعوية التنفس. هذا التوع من الأثار الجانبية نادر، لكنه من المكن أن يكون خطيرا ؟

التهاب المتكرباس وألم المدة المئد الى الطهر والذي قد بصحبه في د، والثمرض للصدمة وفقدان الوعي. - هرح المدة المفجرة أو الدامية والأصراض التي تتضمن ألم المدة (خاصة إذا بدت أنها تمتد إلى طهرك) والمؤخ من المؤخرة والبراز أسود اللون أو الملطع بالدم و / أو القيء الدموي. العدوى يمكن لهذا الدواء إخفاء أو تغيير ملأمات وأمراض يعش أتواع المدوى، أو تقليل مقاومتك للعدوى، ولذلك فني الصعب تشخيصهم يلا مرحلة مبكرة، يمكن أن تتنشب الأمراض ارتفاع درجة الحرارة والشعور

التحقل بيك أدتهم أعراق عبري ببليقة بالدرز عبارة عربيين البدراة ألو بالمسرر مكراء شيارا أعرش عبري ببلية باللاما والجبر بيك أدريهماك مروزور أكل عرضة للإميانة بالبدري بحوسه ، یعمل در صول عرص عدوی سویه و دری عوره عن معان دم و خو بعضد را بعض اسعی عراض عدود سوی عدود سوی بعد * جلطة رئویة (جلطات دمویة بالرثة) ، تئمل الأعراض أثم حاد مفاجئ بالصدر و انتمور بغییق لة آت للنس و حدوث معال دموی » (رتقاع شنط الدم داخل جمجمة الأطفال (ورم معني كالاب) وأعراضه هي الصداع مع التيء والمدام الطاقة والدرعة. عادة ما تحدث الآثار الجانبية بعد توقف العلاج. • انتهاب الوريد الختاري (جلطت الدم أو التفخير وريد الدياق)، وتشمل أمراضة الأم وتورم المعرار الأوردة.

ذا استشعرت أيا من الأمراض الجانبية الثانية. أولاحظت أي أمراض جانبية أخرى غير معتادة غير مذكورة بهذه التشرة، فأخبر طبيبك فوراً:

مكن لتلك الأثار الجانبية أن تحدث بنسب تكرار متفاوتة، ويتم تعريفها كالتالي شائع(يصيب 1-10 من كل 100 مستخدم) غير معروف (لا يمكن تقييم التكرار من البيانات المتاحة).

لدم والقلب والدورة الدموية

بير سور... اضط التاح من قلك (قصير مخلة اللك) وأما لحها توم الكامل وضيار الالتقب والخفقان (القبور بخديات اللك) أو عيم انتظام ضريات اللك أو عيم انتظام النبخ. أو سرعته الفائقة أو مثله. * قد تشمل أعراض انخفاض صغط الدم الدوار أو الدوخة أو الرؤية الضيابية أو تسارع أو اختلال ضربات القلب (الخفقان) أو ضعف عام. محتوى الحسورين الا و و الأملاح

> التورم وارتفاع ضغط الدم التاتجان عن ارتفاع نسبة الماء والأملاح عا الجسم. 4,444

، والتشغيات يسب، فقدان الجسم لليوناسيوم. يلا يعض الحالات التادرة، يمكن أن يؤدي ذلك إلى الإساية بقصور القلب الاحتفاش (عقدما الا يتبكن القلب من شخ الدم يشكل سليم)،

شائع • القرَّح. الغثيان (الشعور بالرغبة في القيء) أو القيء.

• الإسهال. بسهان القلاع بإذ المريء (صعوبة البلع)، and later • انتفاخ العدد،

.314411 الشعور بالدباء أو الدبخة.

 اللهاء البيضاء (الكتاركت) (يشير إليها حدوث تدهور الإبصار). غير معروف

الاضطرابات العامة

مير سرو... * زرق العين (الجلوكوما) (ارتفاع الضغط داخل العين مما يتسبب بلة ألم بالعين وسداخ) . "تورم العصب البصري (ودمة عليمة العصب البصري ويشير إليها عدوث اختلال الأبصار). " ترفق الجزء الشفاف من مقدمة العين (القرنية) أو الجزء الأبيض من العين (صلبة العين). * تدهور عدوى العين الفيروسية أو الفطرية . " بدوة مقلق العاد (الجحوش)،

> سامع * بطء التثام الجروح. غير معروف • الشعور بالإرهاق والتوعات. الهرمونات والنظام التمثيلي الغذاش

ومجلس وزراء الصحة النوب

و دول الخليج الاخرى :

محمسين كالبيداء القب (سجنة كيشينة)

The contract of the second contract of the contract of the second co

اللبط التفاعلات مع لغتبارات الجلب مثاء فعجب الدرد

مصور مصمم * كسر عظمة يسبب قصور الدورة الدموية مما يسبب الألم رقا الورك .

شائع السترويدات التي تعتوي على ميثيل بريدنيز ولون يمكنها أن تسبب مشاكل صحية ذهنية خطيرة.

* الشعور بالقلق والماناة من الأرق وصعوبة التفكير أو الشعور بالارتباك وفقدان الذاكرة.

- مشاشة العظام (يمكن أن تنكسر العظام يسهولة).

 أوتار العضلات الموقة التي تسبب ألم و/ أو تورع. تتلصبات العضلات وتثلنجأتها

* الشعور بالاكتثاب، يما يقا ذلك التفكير بإذا الانتجار.

الشعور بالانتشاء (الهوس) أو المزاج التظلب صعودا وهموطا!

بقع شاحبة أو غامقة على جلدك أو بقع بارزة ذات تون غير معتاد .

عد الكركونية عدا الإيماد الإين عام المائة عن 100 "عشرة

" تستخدم ميروزون إذا لاحظت أن المعلول قد تغير لونه أو يحتوي على شواليب

ميروزون مسحوق يحوّل إلى محلول للحقن ويبدو الذكل كتلة بيضاء متماسكة قابلة للذوبان.

. للمزيد من الملومات عن هذا اللنتج الطبي، يرجى التواصل مع الوكيل المعلي لصناحب حقوق التسويق

ث. أَخْر تصديق على هذه التشرة ثم بتاريخ: 2015-12, وقم النصخة: : V00

لمعمة من أن الدوان لن تلاحظ أي أعداض علد حدوث ذلك لكنها ستظهر اذا قمت بعما. اختيار دو.

" يمكن أن يؤدي الملاج تدة طويلة إلى انخفاض مستُوى بعض الهرمونات التي قد تسبب خفض ضغط الدم وحدوث الدوار. يمكن أن يستمر هذا التأثير الأشهر.

مسرويد سامي معوي عنى مينين بزيدبرونون يفضها ال سبب عندان فنطيه خفيره . هذه الآثار الجانبية شائعة بلا كل من البالغن والأطفال. لكن هذه الأمراض لا تصيب الانسبة 50 من مستخدمى أدوية مثل ميثيل بريدنيزولون.

سيحت أيا من الأعراض الجانبية خطيره، أو إذا لاحظت أي أعراض جانبية غير وارده للاهذه النشرة، يرجى إخبارطبيبك أو مقدم الرعاية الصحية أو الصيدلي.

و تستعدم مورورون ود و حست في معنون مد مور ويه و يتموي على موجب. يجب عدم التخلص من الأدوية للا مصارف للياه أو القمامة التذراية. اسأل الصيدلي عن كيفية التخلص من الأدوية التي لم تعد تحتاجها، ستساعدك ثلك التدايير للا حماية البيئة.

- المادة التعالة به دواء مبروزون 40 هي ميشل بريدنيزولون. تحتوي الفارورة الواحدة على 50.69 مجم من ميشل بريدنيزولون ساكسيفات الهيدروجين. (ما يعادل 40 مجم من ميشل بريدنيزولون).

الكهات الأدري فيور مورون الأم من الموسود التي الموسود التي الموسود التي الموسود التي الموسود التي الموسود التي الكهات الأدري فيور مروزين الأم من الموسود التي الموسود التي الموسود التي الموسود أن الموسود الموسود الموسود ال الكهات الأدرية مورون الأم من المسلمات التي الموسود التي الموسود الموسود أن المال الأم من منهان برسوداري.

الاشتخام هذا الدواء بعد انتهاء تاريخ الصلاحية الدوان على القصيق والعلمة الكارتونية (EXP). بشير تاريخ انتهاء الصلاحية الى أخر بهم ياة الشهر الذكون

مجرد أن تم مزج الدواء مع الماء المعقم للحقن، فيجب استخدام المحلول على الفور ، يجب التخلص بشكل أمن من أية سوائل غير مستخدمة

مبروزون 40 مسموق المعلق المد للمقل يكيا يقا فاروز و زجاجية من التوع I. عبوة واحدة تعنوي على 1 فاروزة + أمبول به 2مل من المديب.

ميروزون 500 مسحوق العلقل المُد تنطق يُعَيا في فارورة زجاجية من النوع 1. نبوة واحدة تعلقي على 1 فارورة +أبيول به 5 مل من الذيب. من وزير 500 مسجوق العلقل المُد للعقر، عُمَّا لله فارورة زجاجية من النوع أ. سوة واحدة تعلقي على 10 فارورة +أبيول به 5 مل من الذيب.

* استشعار أو رؤية أو سماء أشهاء غير موجودة واقعها ! التفكير في أفكار غريبة أو مرعبة وتحوّل السئوك أو الشعور بالتوحدة.

كسية بعض أنواد التهيئاتية المينة (الإنزيماد) النساد تافقة أمين الأخلاق (الاين ترانس أمينيز) وناهة أمين الأسيريت ترانس أمينيز) ومناهة فوسفات الأفكاون (أنكاون (أنكاون والس أمينيز) وناهة أمين الأسيريت ترانس أمينيزا ومناهة فوسفات الأفكاون (أنكاون (أنكاون والس أمينيز) وناهة أمين الأسيريت ترانس أمينيزا

الجسم ية هضم الأدرية والؤاد الأخرى ، هذه الإنزيمات يمكنها أن ترتفع بعد الملاج بالسترويات القشرية . عادة ما يكون التغير صغيرا ويمود مستوى الهرمونات إلى معدله المغييمي بعد أن يتخلص الجسم بمسورة

عير معروف * اختلال أو انقطاع الطمث عند النساء.

* زيادة الشهية والوزن.

لحفاذ اللناعب

distanta

alballa collisia

or North Section

رو— مزال المشالات

althatiC

-1-1011

* ترقق الجلد (ضمور الجلد)،

علامات تثنقة الحلد (سطور الحلد).

القوأة حوائلة/ حواله على الحلدي

الثمو اللف طراشعد الحسيج والوجه

الطفح والحكاة والشري

5. كيفية حفظ مبروزون

ترة المبلاحة، 24 شهرا:

. الخواص والمادة الفغالة في مبروزون،

ت ، مالك حقوق التسويق والمستور

مانت 216) 72 23 50 06 (216).

باتف: 966 1 46 46 955

و ، للاملاغ من أمة أمر اض حائسة .

اللملكة العديية السعودية

عاكس: 16 (216). 72 (216).

ب. كيف يبدو مبروزون وما هي محتويات العبوة 1

مخابر ميديس - ش .خ . ۱ طريق تونس - كلم 7 - س.ب 206-8000 نابل – تونس.

بيريد الإنكتروني : marketing.ventes@medis.com.tn

(للتجهيزات الطبية والمستحضرات الصيدلانية)

المركز الوطني للتيقط و السلامة الروائية جاكى : 966-11-205-7662

npc.drug@sfda.gov.sa : البريد الإكتروني

www.sfda.gov.sa/npc : الموقم الإكثروني

- الرجاء الانصال بالتؤسسات و الهيئات الوطنية غا كل دولة.

الهانف المعاني: 8002490000

Accept 6 (1421 - 11421 - 11491) 991 (11421 - 11421)

ال المؤمد من العلومات

الأعصاب والحالة الزاجية

لبائع المادة القابلية للعدود.

الدوارهو وتسجيف بزال على صحتك واستبلاكه خلافا لتطبيبات بمرضك للخطر أثيم بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال وتطيعات الصيدلي الذي صرفها لك. ان الطبيب والصيدلي هما الخييران بإذ الدواء وم ينفعه وضرره. • لا تقطع مدة العلاج للحددة لك من تلقاء نفسك.

2334-2354-2317-2356-2353-2340 : جنوبية : +966-11-20382222 جنوبية : 1450-2353-2350 جنوبية التفقيدية للتهتبط وإدارة الأزمات ، مالف: 1

- لا يترك الأدبية في متناول أيدين الأطفال.